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Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dzień dobry, jeszcze raz witam Państwa bardzo serdecznie na 33 sesji Rady Miejskiej 
w Chojnie. Witam serdecznie panią burmistrz Barbarę Rawecką, zastępcę burmistrza, panią 
skarbnik, panią mecenas, zaproszonych dyrektorów szkół oraz szanownych radnych. 
W punkcie pierwszym mamy otwarcie sesji i stwierdzenie quorum do prowadzenia 
prawomocnych obrad. W związku z tym bardzo Państwa proszę o potwierdzenie swojej 
obecności. Dziękuję bardzo. Na podstawie listy obecności stwierdzam, iż obecnych jest 
14 radnych, 1 nieobecny, w związku z tym możemy prowadzić prawomocne obrady. 
Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt drugi przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
z 29 kwietnia 2021 roku. Proszę o zajęcie stanowiska dziękuję. Na podstawie wyników 
stwierdzam, iż protokół został przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt trzeci przedstawienie 
porządku obrad. Czy ktoś z Państwa radnych sobie życzy, abym przypomniał porządek obrad? 
Porządek obrad jest znany. Nie ma takiej potrzeby? Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt 
czwarty, informacja burmistrza o pracach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
Oddaję głos pani burmistrz Barbarze Raweckiej.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Dziękuję bardzo, panie przewodniczący Wysoka Rado, w okresie międzysesyjnym mieliśmy 
spotkania, które mają wypracować w późniejszym okresie czasu takie decyzje, które będą 
z korzyścią dla mieszkańców Chojny. Szczegółowo macie państwo też omówione to 
w książeczce, a teraz tylko podam główne takie rzeczy, które miały miejsce w okresie, 
w którym nie widzieliśmy się. 3 maja mieliśmy uroczystości uchwalenia Konstytucji 3 Maja 
i w tym czasie też radni, jak i osoby obecne miały okazję zobaczyć dwie rzeczy. Jedna z nich 
to nowa łódź strażacka, którą zakupiliśmy dla OSP Krajnik Dolny. Łódź będzie wykorzystywana, 
a właściwie już została raz wykorzystana do poszukiwania osób zaginionych na wodzie 
i sprawdziła się. Mogę powiedzieć z przyjemnością, że nasi strażacy stanęli na wysokości 
zadania i bardzo szybko uruchomili łódź. Dzieci szczególnie, ale też i dorośli, wszyscy mogli 
zobaczyć odrestaurowany samochód strażacki konny, który przygotowało nam 
stowarzyszenie "Królewskie Miasto Chojna". Bardzo dziękuję stowarzyszeniu, które nas 
wprowadza w zagadnienia historyczne. Przypomnę, że również stowarzyszenie przygotowało 
machiny oblężnicze. Mam już zgodę pani konserwator i niedługo te machiny będziemy 
sytuować już przy murach obronnych. Spotkałam się również z zastępcą Komendanta 
Wojewódzkiego Policji panem Markiem Jasztalem w sprawie przekazania budynku, tego, 
który obecnie ma Policja, ponieważ Policja w najbliższym czasie będzie budowała nowy obiekt 
na naszym terenie. Ten budynek należący do Skarbu Państwa chcę przekazać gminie Chojna. 
Przygotowana została dokumentacja na termomodernizację i prowadzimy rozmowy na temat 
przejęcia budynku przez gminę, w momencie, jak będzie się Policja wyprowadzała. 17 maja 
spotkałam się z organizatorami akcji "Przybij piątkę" na Dzień Dziecka, z panią Moniką 
Odróbką, z panią Sylwią Janiak i panią dyrektor Centrum Kultury, jak i kierownikiem Centrum 
Informacji. Omówiliśmy zasady organizacji pomocy dzieciom w Kenii, a szczególnie w 
miejscowościach, z którymi współpracuje grupa Caritasu i grupa dzieci i młodzieży z Chojny. 
Środki, które zbieramy, to są środki, które będą przeznaczone na pomoc, na wybudowanie 
studni, ale też i ewentualnie na zakup żywności. Chciałam tutaj wszystkim przypomnieć, że 29 
maja organizujemy Dzień Dziecka na placu. Dzieci będą korzystały nieodpłatnie ze wszystkich 
organizowanych tam imprez, zajęć, a jednocześnie będą właśnie składały się na pomoc dla 
dzieci z Kenii. Będziemy się też łączyć z dziećmi z Kenii na żywo, może wspólnie uda nam się 



przygotować taką niespodziankę dla wszystkich. Na razie nie zapowiadam jaką, bo trzeba 
przyjść i zobaczyć. Jak powiem, to już nikt nie będzie zainteresowany, żeby przyjść. 1 9 maja 
spotkałam się z dyrektorami szkół podstawowych, omówiliśmy sprawy bieżące, ale również 
dowiedziałam się, jak wyglądają sprawy z organizacją egzaminów ósmoklasistów. Precyzyjnie 
jeszcze domówiliśmy niektóre rzeczy i za chwilę też państwo będziecie świadkiem zmian, 
które nastąpią w szkole podstawowej w Krzymowie. 22 maja uczestniczyłam we wręczeniu 
dla uczestników 3 Ogólnopolskiego Festiwalu Gwiazd Polskiej Estrady nagród. Jest to impreza 
organizowana przez panią Aleksandrę Bałachowską-Jagusz oraz Centrum Kultury. 
Nagłośnienie, oczywiście scenerię, jak i wszystko przygotowali pracownicy Centrum Kultury, 
wspomagali we wszystkim, w wypisywaniu dyplomów, przygotowaniu dyplomów, ale impreza 
była na bardzo wysokim poziomie. Jeżeli Państwo będziecie mieli chcieli zobaczyć i usłyszeć 
uczestników to z okazji Chojeńskiego Lata Kulturalnego wielu z nich wystąpi, bo dostali 
zaproszenie. 25 maja podpisałam umowę z Przedsiębiorstwem Usług Komunalnych na 
modernizację Szkoły Podstawowej nr 1 im Janusza Korczaka. Od jutra więc, czyli od piątku, 
Szkoła Podstawowa nr 1 staje się terenem budowy, zarówno terenem prowadzenia zajęć, jak 
i budowy. Liczę na to, że organizacyjnie tutaj poradzimy sobie. Dwójka dała przykład, że można 
i re montować, rozbudowywać, a jednocześnie można prowadzić zajęcia. Przyznam, że jest 
też okres wakacyjny, więc będzie nam trochę łatwiej. Chciałam przypomnieć również, że tutaj 
pieniądze pozyskaliśmy z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na remont tej szkoły. 
Jeżeli państwo będziecie mieć jakieś pytania, będziecie chcieli jeszcze wiedzieć, to chętnie 
udzielę odpowiedzi odnośnie tych rzeczy, które są zapisane w książeczce. Dziękuję uprzejmie.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję bardzo, kolejny punkt 5, informacja przewodniczącego Rady dotycząca spraw w 
okresie międzysesyjnym. W dniu 10 maja wpłynęło pismo z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego i Sportu z informacją, iż już w ramach budżetu na 2021 rok udzielono fundacji 
Kościół Mariacki w Chojnie Konigsberg Neumark dotacji w wysokości 150.000 zł przeznaczonej 
na pokrycie kosztów zadania, to jest na etap 5. Natomiast w dniu 27 maja wpłynęła informacja 
o udzieleniu parafii w Krajniku Górnym dotacji w wysokości 150.000 zł na naprawę wieży 
kościoła pod wezwaniem Św. Józefa w Krzymowie. 12 maja pani burmistrz przedłożyła 
sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy gminy Chojna z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2020 rok. 
Dnia 18 maja przesłałem do Urzędu Skarbowego w Gryfinie oświadczenia majątkowe złożone 
przez radnych Rady Miejskiej w Chojnie. Oświadczenia zostały również udostępnione w 
Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Chojna. Wszystkie pisma są do wglądu w biurze Rady. 
Szanowni Państwo, w związku z tym, iż dzień 27 maja jest Dniem Samorządu Terytorialnego, 
chciałbym wszystkim pracownikom samorządowym złożyć najserdeczniejsze życzenia, 
podziękowania za pracę dla dobra lokalnej społeczności. Dziękuję za zaangażowanie i życzę 
wytrwałości, satysfakcji i sukcesów.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka Rado, w związku z tym, że powiedziałam, że będą zmiany, 
które będą również dotyczyły szkoły podstawowej w Krzymowie, chciałam dzisiaj w obecności 
Państwa radnych, jak i gości zaproszonych podziękować pani Iwonie Surmacz za to, że przez 
2 lata z rzędu pełniła obowiązki dyrektora Szkoły Podstawowej w Krzymowie. W związku 
z tym, że nie było kandydata na dyrektora, pani Iwona Surmacz podjęła się takiej czynności. 
Jednocześnie informuję, że z dniem 2 czerwca dyrektorem Szkoły Podstawowej w Krzymowie 
dyrektorem Szkoły Podstawowej w Krzymowie zostaje pani Edyta Kalarus. Pani Edyty już 
pewnie nie muszę przedstawiać Państwo, ponieważ znacie ją wszyscy. Cieszę się, że ze chciała 



przyjąć na siebie ten obowiązek i podjęła się trudnego zadania kierowania placówką. 
Zapraszam obie panie, ja tu wręczę z panem przewodniczącym, zastępcą, dyplomy.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Proszę Państwa, przychodzimy do porządku obrad. Kolejny punkt 6 sprawozdanie z realizacji 
rocznego programu współpracy gminy Chojna z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2020 rok. Pani burmistrz 
oddaję głos.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka Rado, dość szczegółowo opowiedziałam i zdałam 
sprawozdanie na komisjach, teraz chciałam powiedzieć tylko, że mamy organizacje 
pozarządowe różnego typu. Dotyczą one w większości upowszechniania kultury fizycznej. Są 
tam kluby piłkarskie, ale jest też i klub motorowy, klub tenisa stołowego i klub bokserski 
Garda. Mamy również stowarzyszenie dotyczące Kultury i Dziedzictwa Narodowego Terra 
Incognita. Mamy też Chojeńskie Miasto Królewskie miasto Chojna. To jest też stowarzyszenie, 
które tutaj będzie nam pomagało pielęgnować kulturę i jej świadomość narodową na tym 
terenie. Mamy również jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych, które działają w zakresie 
ochrony zdrowia i w zakresie promocji zdrowia. Mamy również K lub Amazonek "Teresa" i 
mamy również stowarzyszenie działające w ramach ekologii i ochrony zwierząt, to jest nasze 
Stowarzyszenie "Psijaciele", dzięki któremu nie musimy teraz martwić się, gdzie nasze 
porzucone czy zabrane zwierzaki trafią do schronisk, o których różne opinie się pojawiają. 
Dzięki temu mamy taki komfort psychiczny, że mamy tutaj dobre stowarzyszenie, które dba o 
zwierzęta, zarówno pieski, jak i koty. Jeżeli chodzi o nasze działania na rzecz stowarzyszeń, to 
chcę przypomnieć, że ostatni okres, to okres ogłoszonej pandemii, więc niektóre działania 
naszych stowarzyszeń nie zostały zrealizowane. Pomimo tego, że dostały dofinansowanie, to 
musiały to dofinansowanie zwrócić. O graniczenia uniemożliwiały nam realizację niektórych 
rzeczy, aczkolwiek są jeszcze Koła Gospodyń, dzięki którym mamy spokój na wszystkich 
imprezach organizowanych. Dziękuję serdecznie, ale myślę, że w ubiegłym roku, tam, gdzie 
udało nam się zorganizować jakieś imprezy, to mogliśmy właściwie liczyć na wszystkie nasze 
stowarzyszenia, które stawały na wysokości zadania i wspomagały nas na każdym kroku. Za 
to serdecznie wszystkim dziękuję. A jeżeli Państwo macie szczegółowe pytania, to postaram 
się odpowiedzieć. Dziękuję uprzejmie.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania odnośnie sprawozdania? Nie widzę, związku z tym 
przechodzimy do kolejnego punktu, punkt 7, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian 
w budżecie Gminy Chojna na 2021 rok, druk nr 1/33/ 2021. Stanowiska komisji: Komisja 
Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja 
Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję, panią skarbnik proszę o omówienie projektu uchwały.  
Skarbnik Agnieszka Górska 
Szanowni Państwo, zaproponowane zmiany w budżecie gminy Chojna na 2021 rok to 
zwiększenia po stronie dochodów. Po stronie wydatków zwiększenia i zmniejszenia. Ogółem 
budżet wzrasta o kwotę 156.404 zł 98 grosze. Wśród zaproponowanych zmian między innymi 
wprowadzamy projekt realizowany przez Szkołę Podstawową nr 2 w Chojnie Jest to "Walka z 
pandemią covid-19 i jej konsekwencjami w Euroregionie Pomerania". Tutaj wartość projektu 
70.000 zł, dofinansowanie będzie oscylowało w kwocie 59.000 zł. Zwiększamy również pulę 
do finansowań związanych z wymianą ogrzewania węglowego na ekologiczne. Tutaj 50 000 zł 
zwiększenia. Łącznie środki na to zadanie będą wynosiły 150.000 zł. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 



Dziękuję bardzo, czy są jakieś pytania do pani skarbnik odnośnie przedstawionego projektu 
uchwały? Nie widzę, związku z tym przejdziemy do głosowania. Proszę o uruchomienie 
procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt 
został przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 8, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o 
dochodach gospodarstwa domowego za okres trzech miesięcy poprzedzających dzień 
złożenia wniosku, druk numer 2/33/ 2021. Proszę o stanowiska komisji: Komisja Finansowa - 
wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy 
za. Dziękuję. Panią kierownik proszę o omówienie projektu.  
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Chojnie Agnieszka Horwat-Makowska 
Szanowni Państwo, zmiana ustawy o dodatkach mieszkaniowych oraz zmiany innych ustaw 
wspierających rozwój mieszkalnictwa nałożyły na gminę, na Radę Miejską obowiązek 
ustanowienia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o 
dochodach z ostatnich trzech miesięcy poprzedzających złożenie tego wniosku. Zgodnie z tymi 
przepisami wcześniej wymienionymi, uchwały taką należy podjąć do dnia 1 lipca, gdyż od tego 
momentu obowiązują zmienione przepisy. Załączone do projektu uchwały wzory wniosku i 
deklaracji zostały opracowane zgodnie z wytycznymi zawartymi w wymienionych wcześniej 
ustawach. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy są pytania do pani kierownik odnośnie przedstawionego projektu? Nie widzę, w 
związku z tym przejdziemy do głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania 
stwierdzam, iż projekt został przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 9, rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej imienia 
Olimpijczyków Polskich w Krzymowie z obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego 
godzin zajęć, druk numer 3/ 3 3/ 2021. Proszę o stanowiska komisji: Komisja Finansowa - 
wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy 
za. Dziękuję, panią dyrektor proszę o omówienie projektu.  
Dyrektor Administracji Szkół i Infrastruktury Społecznej Weronika Kotlińska 
Szanowni Państwo, przedmiotowa uchwała zwalnia dyrektora szkoły podstawowej w 
Krzymowie od 2 czerwca 2021 roku do 31 sierpnia 2023 roku z czterech godzin dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję bardzo, czy są jakieś pytania do pani dyrektor odnośnie przedstawionego projektu? 
Nie widzę, w związku z tym przejdziemy do głosowania. Proszę o uruchomienie procedury 
głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt został 
przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 10, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad i 
trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji celowych na dofinansowanie kosztów 
budowy studni wierconych oraz sposobu ich rozliczania, druk numer 4/33/ 2021. Proszę o 
stanowiska komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy 
za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję, panią burmistrz proszę o omówienie 
projektu uchwały.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka rado, w związku z tym, że mieliśmy wnioski mieszkańców, 
szczególnie osady Lisie Pola, którzy niestety nie mają ani możliwości doprowadzenia wody 
bieżącej, ponieważ Wodociągi Zachodniopomorskie stoją na stanowisku, że na razie nie 
można doprowadzić tej wody, a studnie, które do tej pory posiadali, były studniami już 
wyschniętymi. Co chwilę dowozimy tam wodę, żeby mieszkańcy mieli tę wodę. Złożyli wniosek 



o możliwość wywiercenia studni we własnym zakresie i związku z tym przygotowaliśmy 
projekty uchwały o dofinansowaniu możliwości wywiercenia takiej studni. Otrzymaliśmy 
pismo od Prezesa UOKiK-u, że spełniliśmy tutaj warunki dopuszczalności, Ministerstwo 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi nie wniosło uwag do tego projektu uchwały i w związku z tym 
uprzejmie proszę Wysoką radę o podjęcie tejże uchwały, żebyśmy mogli dofinansować i 
dotować osoby, które będą chciały wywiercić tę studnię. Dziękuję uprzejmie.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję bardzo, czy są jakieś pytania? Nie widzę, związku z tym proszę o uruchomienie 
procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt 
został przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 11, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 
rejonie ulicy Generała Władysława Sikorskiego w Chojnie, druk nr 5/ 33/ 2021. Proszę o 
stanowiska komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy 
za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję, panią burmistrz proszę o omówienie 
projektu uchwały.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka rado, mieszkańcy jednego budynku przy ulicy Sikorskiego 
mają problem z wieloma rzeczami ponieważ, to jest jedyny budynek, który został ujęty w 
planie zagospodarowania przestrzennego. Nie mogą wykonać, pomimo zgody konserwatora 
zabytków, na przykład zmiany połaci dachowej z dachówki na blachodachówkę, ponieważ 
obostrzenia w planie zagospodarowania uniemożliwiają dokonanie takiej czynności. W 
związku z tym, żeby ułatwić im możliwość również zadbania o ten budynek i spełnienia ich 
zamiarów, prosimy Wysoką radę o możliwość przystąpienia do zmiany w planie 
zagospodarowania przestrzennego w ujęciu właśnie tego tylko budynku. Dziękuję uprzejmie.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy są jakieś pytania? Nie widzę, w związku z tym proszę o uruchomienie procedury 
głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt został 
przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 12, wolne wnioski i informacje. Kto z Państwa radnych 
chciałby zabrać głos? Proszę Państwa, w związku z wyczerpaniem się porządku obrad bardzo 
serdecznie Państwu dziękuję i zamykam obrady dzisiejszej sesji Rady Miejskiej. Życzę Państwu 
miłego popołudnia.  


